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§ 1
Val av justerare och godkännande av dagordning 
Benjamin Dousa (M) och Elvir Kazinic (S) utsågs att justera dagens 
protokoll. Justeringen äger rum den 4 juni 2020.

Paragraferna 17, 22, 24 justerades omedelbart den 28 maj 2020.

Dagordningen godkändes.
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§ 2
Anmälan av föregående protokoll 

Beslut 
Anmälan läggs till handlingarna.

Ärendet
Anmäldes att protokollet från stadsdelsnämndens sammanträde 
den 23 april 2020 justerades den 23 april 2020 avseende §§ 9, 12, 
15 samt den 28 april 2020 avseende §§ 1-8, 10-11, 13-14, 16-28.
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§ 3
Borttagen på grund av sekretess 
RK 2020/212

Handlingar i ärendet
 298999 Tjänsteutlåtande - Nedläggning av 

faderskapsutredning enligt 2 kap 7 § 1p föräldrabalken (FB)
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§ 4
Borttagen på grund av sekretess 
RK 2020/223

Handlingar i ärendet
 299008 Tjänsteutlåtande - Nedläggning av 

faderskapsutredning enligt 2 kap 7 § 1 st p 1 föräldrabalken 
(FB)
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§ 5
Borttagen på grund av sekretess 
RK 2019/205

Handlingar i ärendet
 299010 Tjänsteutlåtande - Överflyttning av vårdnad till 

särskild förordnad vårdnadshavare enligt 6 kap 8 § 
föräldrabalken (FB)
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§ 6
Borttagen på grund av sekretess 
RK 2019/206

Handlingar i ärendet
 299011 Tjänsteutlåtande - Överflyttning av vårdnad till 

särskild förordnad vårdnadshavare enligt 6 kap 8 § 
föräldrabalken (FB)
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§ 7
Borttagen på grund av sekretess 
RK 2020/221

Handlingar i ärendet
 299013 Tjänsteutlåtande - Överflyttning av vårdnad till 

särskilt förordnad vårdnadshavare enligt 6 kap 8 § 
föräldrabalken (FB)
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§ 8
Borttagen på grund av sekretess 
RK 2020/222

Handlingar i ärendet
 299014 Tjänsteutlåtande - Överflyttning av vårdnad till 

särskilt förordnad vårdnadshavare enligt 6 kap 8 § 
föräldrabalken (FB)
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§ 9
Borttagen på grund av sekretess 
RK 2019/242

Handlingar i ärendet
 RK 2019/242-5 Beslut från Inspektionen för vård och 

omsorg, IVO
 RK 2019/242-4 Bilaga Beslut från Inspektionen för vård och 

omsorg
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§ 10
Borttagen på grund av sekretess 
RK 2019/248

Handlingar i ärendet
 RK 2019/248-6 Tjänsteutlåtande - Anmälan av beslut från 

Inspektionen för vård och omsorg (IVO)
 RK 2019/248-5 Bilaga - Beslut från Inspektionen för vård 

och omsorg (IVO)
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§ 11
Borttagen på grund av sekretess 
RK 2020/210

Handlingar i ärendet
 RK 2020/210-2 Tjänsteutlåtande - Information om rapport av 

lex Sarah enligt 24 b§ LSS från verksamhet i enskild regi
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§ 12
Borttagen på grund av sekretess 
Anmälan av lex Sarah-utredning inom verksamhetsområdet 
funktionsnedsättning
RK 2020/174

Handlingar i ärendet
 RK 2020/174-1 Tjänsteutlåtande - Anmälan av lex Sarah-

utredning enligt 24 e§ LSS
 RK 2020/174-2 Bilaga 1 Lex Sarah-utredning
 RK 2020/174-3 Bilaga 2 Anmälan enligt lex Sarah till IVO
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§ 13
Borttagen på grund av sekretess 
Anmälan av lex Sarah-utredning inom avdelning Individ och 
Familj.
RK 2019/461

Handlingar i ärendet
 RK 2019/461-2 Tjänsteutlåtande - Lex Sarah-utredning 

enligt 14 kap 6§ socialtjänstlagen (SoL)
 RK 2019/461-1 Bilaga 1 - Lex Sarah-rapport
 RK 2019/461-3 Bilaga 2 - Lex Sarah utredning
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§ 14
Anmälan av sociala delegationens protokoll 

Beslut 
Anmälan läggs till handlingarna.

Ärendet
Anmälan av sociala delegationens protokoll från den 29 april 2020, 
den 13 maj 2020 och den 27 maj 2020.
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§ 15
Förvaltningens och nämndens information och frågor 

Kultursekreterare Ulrika Eriksson-Nilsfors informerade om 
sommarlovsprogrammet 2020.

Nämnden ställde följande frågor:

Martin Michel (MP) undrade om förvaltningen arbetar för att fler 
barn som är särskilt utsatta ska kunna delta på sommarkollo?
Förvaltningens svar: Medborgarservice arbetar särskilt för att nå ut 
till föräldrar vars barn har särskilda behov.

Elvir Kazinic (S) undrade om föreningar kan söka medel av 
förvaltningen till kollo?
Förvaltningens svar: Nej, de statliga sommarpengarna har tagit slut. 
Förvaltningen samverkar med föreningslivet under 
sommaren gällande ungdomsverksamhet.  

Därtill hade det inkommit frågor inför nämndsammanträdet som 
förvaltningen hade besvarat skriftligt, se paragrafbilaga 1.
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§ 16
Inkomna medborgarförslag 

Beslut 
Medborgarförslaget överlämnas till förvaltningen för beredning.

Ärendet
Nämnden tog ställning till följande inkommet medborgarförslag:
Medborgarförslag - En gemensam deltagarstyrd ekoenhet för 
omställning, hållbarhet och integration 2020-04-27
Dnr RK 2020/258

Förslag till beslut
Ordföranden Benjamin Dousa (M) föreslog att nämnden skulle 
överlämna medborgarförslaget till förvaltningen för beredning.

Beslutsgång
Nämnden beslutade enligt ordförandens förslag.

Särskilt uttalande
Ordföranden Benjamin Dousa m.fl. (M), ledamoten Cecilia Ekman 
(L), ledamoten Martin Michel (MP), ledamoten Pegah 
Afsharian (C) anmälde ett särskilt uttalande enligt följande:

Vi tycker att skrivelsen med förslag är intressant och bör utredas. 
Det är viktigt att även på ett lokalt plan arbeta mot ett mer hållbart 
samhälle.

Hästa gård ligger i Spånga Tensta sdn men har ett arrendeområde på 
185 ha mark, det vill säga större del av det öppna kulturlandskapet 
som ligger på ömse sidor av Igelbäcken. Det blir då en angelägenhet 
för båda stadsdelar på Järva att ta ansvar för helheten Hästa Gård 
med arrendet.

Igelbäcken är skyddat reservat då bäcken innehåller flera fridlysta 
fiskarter och är en lekplats för andra fiskarter som kommer upp från 
Edsviken. För att Igelbäckens värde ska bevaras krävs att 
kulturlandskapet omkring vårdas med minsta möjliga negativ 
påverkan så att landskapet i hela Igelbäckens avrinningsområde kan 
bevaras till kommande generationers glädje och nytta.

Förslaget beskriver en rad intressanta visioner för hur Hästa Gård 
och Järvafältet ska kunna förvaltas och berika hela Järva för lång tid 
framåt med värden och verksamheter som blir alltmer ovanliga och 
efterfrågade.
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§ 17
Tertialrapport 1 2020 för Rinkeby-Kista stadsdelsnämnd 
RK 2020/250

Beslut 
1. Tertialrapport 1 för år 2020 godkänns och överlämnas till 

kommunstyrelsen.
2. Nämnden begär budgetjustering om 2,1 mnkr i 

investeringsmedel för trygghetsskapande åtgärder 2020 i 
enlighet med bilaga 2 och 3.

3. Nämnden fastställer reviderad lokal handlingsplan mot 
våldsbejakande extremism i enlighet med bilaga 4.

4. Nämnden godkänner att förvaltningen säger upp 
hyreskontraktet med Skolfastigheter i Stockholm AB 
(SISAB) avseende lokaler för studier och arbete samt 
träffpunkt (Hus B, Rinkebyskolan) i Rinkeby från och med 
den 29 maj 2020.

5. Omedelbar justering.

Sammanfattning av ärendet 
Tertialrapport 1 följer upp de mål och indikatorer som 
kommunfullmäktige fastställt i stadens budget 2020. I 
tertialrapporten redovisas resultat och analyser av nämndens arbete 
under perioden januari - april. Förvaltningen bedömer att nämnden 
bidrar till att kommunfullmäktiges tre inriktningsmål kommer att 
uppfyllas under året utifrån att nästan alla kommunfullmäktiges 
verksamhetsområdesmål beräknas uppnås. Verksamheten har dock 
påverkats av pågående pandemi, vilket redovisas i tertialrapporten.

Förslag till beslut
Ordföranden Benjamin Dousa (M) föreslog att nämnden skulle 
besluta i enlighet med förvaltningens förslag.

Vice ordföranden Elvir Kazinic m.fl. (S) lämnade ett eget förslag 
till beslut och föreslog att nämnden skulle besluta i enlighet med 
förslaget - se Reservation nedan. Ledamoten Niklas Thorén m.fl (V) 
anslöt sig till Socialdemokraternas förslag till beslut.

Beslutsgång
Ordföranden Benjamin Dousa (M) ställde de olika förslagen mot 
varandra och fann att nämnden beslutat enligt förvaltningens 
förslag.

Reservation
Vice ordföranden Elvir Kazinic m.fl. (S) samt Niklas Thorén m.fl. 
(V) reserverade sig mot nämndens beslut till förmån för eget förslag 
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enligt följande:

Förslag till beslut

Stadsdelsnämnden föreslås
 

 Att avslå förvaltningens förslag till beslut enligt punkterna 1 
och 4

 Att besluta att avvakta resultatet av den översyn av 
träffpunkter som nu genomförs innan ställning tas till 
uppsägning av hyreskontraktet med Skolfastigheter i 
Stockholm AB avseende Hus B, Rinkebyskolan

 Att i övrigt bifalla förslagen i tjänsteutlåtandet med 
beaktande av vad som anförs nedan

Corona-pandemin har drastiskt förändrat vårt samhälle. Under det 
första tertialet 2020 har stadsdelsnämnden ännu mer än vanligt fått 
en central roll i att ge trygghet, säkerhet och en bra välfärd till alla 
invånare. Vår personal har med sina arbetsinsatser gjort enastående 
insatser för att alla ska kunna ta sig igenom krisen med hälsa och 
säkerhet. De förtjänar de bästa förutsättningar för detta arbete. 
Något som staden inte alltid lyckats ge dem. Politiken måste nu 
riktas in på det.

Rapporten redogör för hur förvaltningen arbetar med de uppdrag de 
fått i budget och det är glädjande att se hur verksamheten, trots de 
ekonomiska förutsättningar den blågröna majoriteten ålagt dem, gör 
sitt bästa för att kunna leverera en välfärd av hög kvalitet till 
invånarna.

I en budget som prioriterar lägre skatt framför välfärd märks nu 
vilka förutsättningar verksamheterna får. När kommunfullmäktiges 
borgerliga majoritet efter valet 2018 fattade sitt skattebeslut lovade 
de att skola och omsorg inte skulle drabbas. Men nu ser vi 
uppenbara risker att dessa löften inte kommer att hållas för år 2020.

Trots att hela världen under de för rapporten aktuella månaderna 
befunnit sig i en pandemi, som ger direkta effekter på stadens alla 
verksamheter, bedöms stadens mål till stora delar uppfyllas. Detta 
är särskilt anmärkningsvärt när det kommer till äldreomsorgen, som 
drabbats hårt under just de aktuella månaderna. Att målet ”I 
Stockholm har äldre en tillvaro som präglas av hög kvalitet, 
trygghet och självbestämmande” anses som helt uppfyllt är därför 
förvånande. Stadsdelsnämnden bör inte anse målet som uppfyllt.

Under pandemin har personalfrågan rätteligen blivit högaktuell. 
Personalkontinuiteten har visat sig vara avgörande även i denna 
krissituation. Den orimligt höga andelen timanställda inom 
äldreomsorgen måste minska. Även ur smittskyddssynpunkt är detta 
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avgörande. Besluten av den politiska majoriteten att ta bort stadens 
mål för att minska tidsbegränsade anställningar har visat sig vara 
direkt kontraproduktiva.

Överhuvudtaget är personalpolitiken en fråga som de blågröna med 
all önskvärd tydlighet visat att de inte gärna tar i, något som nu 
visar sig i sjunkande AMI och bedömningar av Bra arbetsgivare. Vi 
stod redan innan pandemin inför en stor utmaning med 
kompetensförsörjningen i staden.

Bra arbetsvillkor och fasta anställningar är inte bara nyckelfaktorer 
när det gäller att kunna rekrytera utan också för att behålla 
medarbetares kompetens. En hög personalkontinuitet i 
verksamheterna bidrar i stor grad till att staden ska kunna bibehålla 
och utveckla en hög kvalitet i välfärden. Vi måste skapa 
förutsättningar för de som redan arbetar inom vård och omsorg att 
vilja, orka och kunna arbeta kvar. Otrygga anställningar kommer 
varken att leda till ett hållbart arbetsliv eller en högre kvalitet för 
den enskilde. Inte heller kommer de att innebära att fler lockas till 
att vilja arbeta med vård och omsorg.

Grundbemanningen behöver öka, för att minska användningen av 
timanställningar, för att höja kvaliteten och förbättra arbetsmiljön. 
Vi vill även se fler bemanningsenheter, med fastanställda 
heltidsvikarier som ska kunna täcka upp då ordinarie personal är 
frånvarande, vilket kommer att underlätta kompetensutveckling och 
minska den administrativa bördan med att ringa in och introducera 
ny personal i verksamheten. Vi ser nu hur staden överanställer 
personal och inrättar personalpooler. Det är ett arbete som behöver 
fortsätta även efter att just denna kris är över.

Vi noterar avslutningsvis att det funnits flera förslag för att stärka 
välfärden genom ökade anslag till skola, förskola och äldreomsorg, 
men att dessa avvisats av kommunfullmäktiges borgerliga majoritet. 
Vi beklagar det och hoppas att sådana budgetbeslut kan fattas i bred 
politisk enighet inom kort. Äldreomsorgen och förskolan är inte 
överbudgeterade i Stockholm. Våra anställda förtjänar bättre 
förutsättningar – både avseende anställningsvillkor och sett till 
bemanning.

Vi står nu inför en global konjunkturnedgång som kommer att 
drabba även vår stad och vår stadsdel. Ska vi lyckas begränsa 
effekterna av denna är det angeläget att staden nu, tillsammans med 
stat och region, höjer ambitionerna för utbildnings- och 
arbetsmarknadspolitiken så att arbetslösheten blir så låg som 
möjligt. Som en del av detta mål behöver också staden öka 
insatserna för att stödja näringsliv och tillväxt i vår stad.

Med anledning av pågående pandemi har stadsledningskontoret 
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beslutat att stadens medborgarundersökning inte ska genomföras 
2020, vilket är något som vi ställer oss frågande till.

I tjänsteutlåtandet nämns ett antal pausade aktiviteter mot bakgrund 
av risken för smittspridning av cCvid-19. Det gäller allt från 
informations-, anhörigträffar, föreläsningar och 
kompetensutveckling till tryggt mottagande inom äldreomsorgen. 
Inom flertalet av de olika verksamheterna finns ytterligare pausade 
aktiviteter. Flera satsningar flyttas till hösten och hela rapporten 
genomsyras av uppskjutna aktiviteter. Allt kan inte planeras till 
hösten eller senare på året bara för att de planerats före de i 
Coronakrisen uppställda målen. Bara för att målen ska uppfyllas 
helt. Är det rimligt? Utifrån de förändrade förhållanden som 
uppkommit med anledning av den världsomfattande pandemin 
saknas trovärdighet med uppställda mål som enligt rapporten 
uppfylls helt.

Ett exempel gäller förskoleverksamheten där förskolebarnen enligt 
nämndmål 1.3.1 når sin fulla potential i en trygg förskola som 
erbjuder en likvärdig undervisning av hög kvalitet. Detta anges 
uppnås helt. Hur kan vi mäta och komma fram till att dessa mål 
kommer att uppfyllas helt? I Rinkeby-Kista har en stor andel barn 
stannat hemma, även om närvaron ökat efter att endast tio procent 
kommit den första tiden. Fortfarande är närvaron endast ca 50 
procent. Detta leder sannolikt till ett mycket stort behov av extra 
insatser för att ta igen språkträning och övriga pedagogiska insatser 
så att barnen kan komma väl förberedda till förskoleklasserna 
senare. Likaså måste behovet av extra insatser till de barn som har 
särskilda behov säkras. En smidig återgång av personalen från 
barnomsorgen som utlånats till bl.a. äldreomsorgen måste därför 
säkras.

Ett annat exempel gäller nämndmålet 1.4.2 som är att barn, unga 
och vuxna lever utan våld och förtryck, vilket väntas bli helt 
uppfyllt under året. Detta trots att det bland verksamma inom 
området finns en oro för ökat våld bland annat för såväl kvinnor 
som barn i hemmet.

Förutom att säkerställa att de anställda inom äldreomsorgen har bra 
arbetsvillkor, rimliga scheman och ett närvarande ledarskap behöver 
förutsättningarna för kompetensutveckling förbättras. Vi ser hur 
utbildningar avbryts utan att kostnaderna för vikarietäckning tagits i 
anspråk, vilket innebär att de går tillbaka till arbete istället för att 
studera klart. Bemanningsenheter med fast anställda vikarier och 
höjd grundbemanning anser vi underlätta kompetensutvecklingen 
för verksamheterna. Kommunikationen mellan staden och utförarna 
måste säkerställas och kanaler för att regelbundet sprida och 
inhämta information måste finnas. Kraven på att utförarna 
tillhandahåller tillämplig skyddsutrustning och tvättar arbetskläder 
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måste skärpas och följas upp. För att kunna följa de basala 
hygienrutinerna måste förvaring av handtvål, handsprit och 
pappershanddukar säkerställas hos den enskilde hemtjänsttagaren.

I stället för att heltid ska vara norm, AVA-anställningar undvikas 
och timanställningar likaså, utöver vad som krävs för att exempelvis 
täcka korttidsfrånvaro, ska utförare inom hemtjänsten nu endast 
eftersträva att de anställda erbjuds heltid och fast anställning. Detta 
behöver ändras. Även ur kompetenssynpunkt är det viktigt att ha en 
stor andel fast anställd personal. När majoriteten vill se en ökad 
kompetens hos äldreomsorgens medarbetare samt att all 
tillsvidareanställd personal ska ha grundutbildning – ett särskilt 
omvälvande mål att nå - är verkligheten att äldreomsorgen till nära 
en fjärdedel bemannas av timanställda. Detta drabbar den enskilde 
direkt då hen får en minskad personal-, tids- och 
omsorgskontinuitet.

Det finns en överenskommelse mellan SKR och Kommunal från 
april 2017 då man tog ett beslut om en yrkesutvecklingstrappa för 
vård- och omsorg. I den överenskommelsen finns 800 poäng och 
1 500 poäng medräknade. 800 poäng motsvarar vårdbiträde och 
1 500 poäng motsvarar undersköterska. Vi anser att även 
Stockholms stad bör följa överenskommelsen.

Hela våren 2020 har verksamheten i Ungdomens Hus skett genom 
s.k. mobil verksamhet. Det pågår också en översyn av 
verksamhetsinnehållet vid ungdomarnas träffpunkter, vilken 
beräknas redovisas i samband med septembernämnden. I anslutning 
till detta föreslår förvaltningen att stadsdelsnämnden ska godkänna 
ett förslag att förvaltningen säger upp hyreskontraktet med 
Skolfastigheter i Stockholm AB av Hus B i Rinkebyskolan från och 
med 29 maj 2020. I tjänsteutlåtandet finns ingen redovisning av var 
och hur verksamheten för de äldre ungdomarna i Rinkeby ska se ut 
framöver. Vi socialdemokrater anser inte att detta är ett acceptabelt 
sätt att hantera ungdomars fritid och föreslår därför att denna punkt 
ska avslås.

Arbetet med att erbjuda feriejobb till ungdomar har startat under 
tertialet. Till följd av pandemin kan inte arbeten inom bl.a. vård-och 
omsorgsboenden erbjudas. Det betyder att förvaltningen räknar med 
att endast kunna erbjuda 700 ungdomar jobb under sommaren. 
Detta beräknas medföra ett överskott på 3,5 mnkr. Detta överskott 
måste enligt vår mening användas till att på andra sätt erbjuda 
sommar- eller andra feriejobb till ungdomar under 2020. Detta kan 
ske genom t.ex. parkarbete och i offentliga miljöer. Vi vill uppmana 
förvaltningen att vara kreativ när det gäller att hitta ersättningsjobb 
för de som försvunnit.

Ett ytterligare nämndmål som förväntas bli helt uppfyllt är 2.4.1 
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”Invånare tar del av kulturupplevelser och barn och unga har 
inkluderande och aktiv fritid”. Det förväntade resultatet är att 
andelen ungdomar (10-17 år) som upplever att de har tillgång till 
meningsfulla idrotts- och fritidsaktiviteter uppgår till minst 75 
procent (utfall 2019 var 68.2 procent). Detta är ytterligare ett mål 
som är svåruppfyllt utifrån olika restriktioner och ekonomiska 
konsekvenser för exempelvis föreningsdriven   verksamhet. 
Villkoren är inte desamma som innan Covid-19 dragit som en 
löpeld genom världen. Hur kan man fortsätta att mäta i en 
dokumentation som tar sin utgångspunkt som om ingenting hänt?

Ingen kunde förutse pandemin eller den omfattning den skulle få, 
vare sig här i Rinkeby-Kista eller i Sverige eller ens i andra delar av 
världen. Men varför ska staden och därmed stadsdelen mäta med 
styrinstrument som gällde i en situation före Corona? Situationen är 
ju totalt förändrad. Vikten av att uppå målet med ett ”uppfylls helt” 
och en grönmarkerad plupp kan inte vara det väsentliga i en värld 
där det handlar om liv och död och där de ekonomiska följderna av 
pandemin ännu bara är i sin början. Det är av yttersta vikt att lägga 
energi och uppföljning på det som hänt i vår hårt drabbade stadsdel 
och rapportera i dokumentation med nulägesbeskrivningar och 
successivt med mer omfattande analyser som kan ligga till grund för 
att bättre hantera kommande kriser. Uppföljningsmodellen behöver 
granskas och ifrågasättas som alltför statisk för uppföljningar vid 
plötsliga kritiska händelser.

Särskilt uttalande 1
Ledamoten Niklas Thorén m.fl. (V) anmälde ett särskilt uttalande 
enligt följande:

Den rådande corona-pandemin har haft en stor påverkan på hela 
samhället och vi vet ännu inte hur situationen kommer att utvecklas 
under sommaren eller till hösten. Många verksamheter klarar sig 
igenom denna tid men om det blir mer långvarigt kan effekterna bli 
mycket större. Det både har och kommer att få stor påverkan på 
stadsdelsnämndernas ansvarsområden. Något som pandemin har 
visat oss alla är behovet och vikten av en stark och hållbar offentlig 
sektor. Det är det offentliga som ser till att det finns allt från 
förstärkningsteam inom hemtjänsten som även kan ta hand om 
smittade brukare från de privata utförarna till förskola under 
sommaren för all den personal inom vården som kanske inte 
kommer att kunna ta ut sin semester. Och det är det offentliga som 
hållit uppe många privata företag för att säkerställa att pandemin 
inte får än större ekonomiska konsekvenser.

Stadsdelsnämndens verksamheter gör ett fantastiskt arbete för att 
upprätthålla välfärden under denna svåra situation. Vi hoppas att de 
framöver ska tackas genom att mer resurser tillskjuts dessa 
verksamheter både genom de utlovade generella statsbidragen men 
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också genom att i kommande budget få tillräckliga resurser för att 
utveckla sina verksamheter samt förbättra arbetsmiljön och höja 
lönerna för alla de som bär upp välfärden. Vi vill också framhålla 
att det just nu är en märklig ekonomisk situation som 
stadsdelsnämnderna står inför där de får ökade kostnader som följd 
av pandemin men samtidig så ligger exempelvis krav på 
effektiviseringar, alltså besparingar, kvar.

Inom individ och familj för verksamhetsområdet vuxen 
prognostiseras ett underskott. För placeringar för vuxna 
prognostiseras det till -1,6 mnkr och beror på ökat antal LVM 
anmälningar samt ökade kostnader för akutboenden (TÖG). 
Kostnadsökning för TÖG beror på nya regeln om 14 dagars beslut 
p.g.a. covid-19. Inom relationsvåld uppgår underskottet till -1,5 
mnkr och beror på ökat antal inkomna ärenden med skyddat 
boende. I prognosen ingår en kostnadsökning som inrymmer nya 
befarade ärenden p.g.a. covid-19. Trångboddhet och ökad 
arbetslöshet bedöms kunna leda till fler familjevåldsärenden. 
Stadsdelen behöver få täckning för de kostnader som dessa ökade 
behov kräver för att alla som hamnat i en sådan svår situation ska 
kunna får hjälp utifrån sina behov.

Verksamheten för ekonomiskt bistånd prognostiserar ett underskott 
om 9 mnkr. Bakgrunden till underskottet är att fler nya hushåll har 
sökt bidrag under perioden januari-april. Osäker arbetsmarknad, 
uppsägningar och höga boendekostnader ingår i den ökade 
kostnadsprognosen. Förvaltningen menar vidare att 
arbetsförmedlingens förändrade arbetssätt under pandemin försvårar 
för individer att ta del av insatser och åtgärder och bidrar till 
kostnadsökningen. Den prognostiserade avvikelsen beror på en 
bedömning att kostnader för utbetalt bidrag kommer att öka som en 
direkt konsekvens av covid-19. Stadsdelarna behöver kompenseras 
för ökade kostnader för ekonomiskt bistånd för att inte behöva ta 
resurser från andra verksamheter för att täcka upp underskottet.

Målen för en trygg och välskött stadsdel uppfylls bara delvis. Detta 
är en indikation för att den styrande majoriteten inte kan ordna 
trygghet genom att sätta upp ljudlarm och anställa ordningsvakter, 
det behövs ett mycket mer mångsidigt arbete och det behövs 
satsningar på välfärden för att alla ska få en trygg tillvaro och tidigt 
stöd till de som behöver. Ljudlarmen beskrivs som framgångsrika 
trots att de bara bidrar till att flytta drogförsäljning från en plats till 
en annan och gör ljudmiljön outhärdlig för många i omgivningen. I 
stadsdelsområdet är det många som är trångbodda och det är av än 
större vikt då att de offentliga miljöerna är utformade och sköts på 
ett sätt så att de kan fungera som ett vardagsrum för alla i samhället. 
Att sätta upp ljudlarm skrämmer dessvärre inte bara bort droghandel 
men skapar också otillgängliga miljöer för alla de i området som 
inte är kriminella, här ser vi ett behov av andra lösningar för att öka 
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trygghet och trivsel.

Slutligen kan vi konstatera att det behövs mer resurser till 
stadsdelsnämndens verksamheter för att det ska bli möjligt att nå 
uppsatta mål och möta de stora utmaningar som följer av corona-
pandemin. Vi hoppas att den styrande majoriteten gör sitt yttersta 
för att tillskjuta de medel som behövs för att stadsdelsnämnderna 
ska få rimliga förutsättningar för att bedriva sina verksamheter på 
bästa sätt och att vi inte kommer att se några besparingskrav i 
kommande budget.

Särskilt uttalande 2
Ledamoten Janina Fond (SD) anmälde ett särskilt uttalande enligt 
följande:

I rådande tider med Covid-19 och det hårda slag mot ekonomin det 
medför anser vi Sverigedemokrater att det bör vara av största vikt 
att se över möjliga besparingar. I dess ställe bör det satsas på 
långsiktighet och försiktighet för att garantera en god 
levnadsstandard.

Nämnden begär budgetjustering om 2,1 mnkr i investeringsmedel 
för trygghetsskapande åtgärder. Att spendera ekonomiska resurser 
för att tillhandahålla en trygg miljö är inte något vi 
Sverigedemokrater motsätter oss, däremot bör man se över vilka 
åtgärder som är nödvändiga för att kunna utföra en mindre 
omfattande ombyggnation på ett kostnadseffektivt sätt.

I och med Covid-19 och de ekonomiska konsekvenser som varsel, 
uppsägningar och förändrade arbetssätt kan allt fler människor 
behöva ansöka om ekonomiskt bistånd. Det är 
Sverigedemokraternas uppfattning att projekt som varken tillhör 
kärnverksamheten eller bedöms vara av akut behov tillfälligt skjuts 
på framtiden, för att garantera att medborgarna får del av de mest 
angelägna tjänsterna.

Handlingar i ärendet
 RK 2020/250-6 Tjänsteutlåtande -Tertialrapport 1 år 2020 

för Rinkeby-Kista stadsdelsnämnd
 RK 2020/250-5 Bilaga 1 - Tertialrapport 1 år 2020 för 

Rinkeby-Kista stadsdelsnämnd
 RK 2020/250-2 Bilaga 2 Ansökan medel för 

trygghetsskapande åtgärder_platslyft_husbystigen
 RK 2020/250-3 Bilaga 3 Ansökan medel för 

trygghetsskapande åtgärder_Aktiviering Bredbyplan
 RK 2020/250-4 Bilaga 4 Handlingsplan mot våldsbejakande 

extremism 2020
 RK 2020/250-7 Ändringsblad till Bilaga 1 - Tertialrapport 1 

år 2020 för Rinkeby-Kista stadsdelsnämnd
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§ 18
Erbjudande av boende till familjer som blir av med sitt 
boende. Social dumping? 
Svar på skrivelse från Elvir Kazinic m.fl. (S)
RK 2020/87

Beslut 
Skrivelsen besvaras med förvaltningens tjänsteutlåtande.

Sammanfattning av ärendet 
I en skrivelse daterad 13 februari 2020 önskar Elvir Kazinic m.fl. 
(S) att förvaltningen besvarar ett antal frågor om erbjudande av 
boende till familjer som blir av med sitt boende. Social dumping? 
Förvaltningen har tagit del av artikeln i Aftonbladet men kan inte 
uttala sig i enskilda ärenden och har därför valt att beskriva 
generellt vilket arbete som görs med denna typ av ärenden.

I den fortsatt bekymmersamma bostadssituationen som råder i 
Stockholms stad och i vissa delar av landet är det svårt att hitta 
alternativa boendelösningar att välja mellan. Förvaltningen är 
angelägen om att i övrigt välfungerande personer som blir av med 
sin bostad får hjälp med att hitta ett mer varaktigt boende än hotell 
och/eller vandrarhem. Det kan då betyda att den bostadssökande ser 
ett förstahandskontrakt utanför Stockholmsområdet som det bästa 
alternativet.

Förslag till beslut
Ordföranden Benjamin Dousa (M) föreslog att nämnden skulle 
besluta i enlighet med förvaltningens förslag.

Beslutsgång
Nämnden beslutade enligt förvaltningens förslag.
 
 

Handlingar i ärendet
 RK 2020/87-2 Tjänsteutlåtande - Erbjudande av boende till 

familjer som blir av med sitt boende. Social dumping?
 RK 2020/87-1 Bilaga - Erbjudande av boende till familjer 

som blir av med sitt boende. Social Dumping
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§ 19
Resurser som fritidsgårdarna och de öppna 
mötesplatserna för ungdomar varit tilldelade under åren 
2018, 2019 och 2020 
Svar på skrivelse av Elvir Kazinic m.fl. (S)
RK 2020/88

Beslut 
Skrivelsen besvaras med förvaltningens tjänsteutlåtande.

Sammanfattning av ärendet 
Elvir Kazinic m.fl. (S) har i en skrivelse framfört att förvaltningen i 
historiskt perspektiv alltid kunnat redovisa att fritidsgårdar och 
mötesplatser varit öppna alla årets dagar. Skribenten har nu vid flera 
gånger fått information om att förvaltningen varit tvungna att stänga 
någon verksamhet. Mot denna bakgrund önskar skribenten få en 
redovisning av vilka resurser som de fritidsgårdarna och de öppna 
mötesplatserna varit tilldelade under 2018, 2019 och 2020.

Förvaltningen kan efter analys av budget för samtliga gårdar och 
mötesplatser visa på följande utveckling över tid. 2018 = 27,36 mkr, 
2019 = 29,03 mkr, 2020 = 31,48 mkr. Antalet anställda har under 
samma tidsperiod utvecklats på följande sätt: 2018/01 = 42 st, 
2019/01 = 43 st, 2020/01 = 50 st.

Förslag till beslut
Ordföranden Benjamin Dousa (M) föreslog att nämnden skulle 
besluta i enlighet med förvaltningens förslag.

Beslutsgång
Nämnden beslutade enligt förvaltningens förslag.
 
 

Handlingar i ärendet
 RK 2020/88-2 Tjänsteutlåtande - Resurser som 

fritidsgårdarna och de öppna mötesplatserna för ungdomar 
varit tilldelade under åren 2018, 2019 och 2020.

 RK 2020/88-1 Bilaga - Resurser som fritidsgårdarna och de 
öppna mötesplatserna för ungdomar varit tilldelade under 
åren 2018, 2019 och 2020
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§ 20
Rädda bina 
Svar på skrivelse från Niklas Thorén m.fl. (V)
RK 2019/619

Beslut 
Skrivelsen besvaras med förvaltningens tjänsteutlåtande.

Sammanfattning av ärendet 
Niklas Thorén m.fl. (V) har i en skrivelse till stadsdelsnämnden 
ställt frågan om förvaltningen i samband med anläggande av nya 
ängsmarker har möjlighet starta upp projekt med bikupor. Ärendet 
har beretts inom avdelningen för stadsutveckling och 
medborgarservice i samråd med berörda förvaltningar.
Stadsdelsförvaltningen är generellt positiv till att biodling bedrivs 
på Järvafältet eftersom biodling gynnar syftet med reservatet och 
ökar den biologiska mångfalden. Biodling förekommer idag på 
Järvafältet i viss omfattning bland annat vid Hansta naturreservat 
och Kista gårds fritidsträdgårdsförening. Förvaltningen kan inte 
inom sin verksamhet driva projekt med biodling. Däremot kan 
förvaltningen i samråd med intresserad och godkänd biodlare utse 
lämpliga uppställningsplatser för biodling på platser inom 
stadsdelens förvaltningsområde.

Förslag till beslut
Ordföranden Benjamin Dousa (M) föreslog att nämnden skulle 
besluta i enlighet med förvaltningens förslag.

Ledamoten Niklas Thorén m.fl. (V) lämnade ett eget förslag till 
beslut och föreslog att nämnden skulle besluta i enlighet med 
förslaget - se Reservation nedan.

Beslutsgång
Ordföranden Benjamin Dousa (M) ställde de olika förslagen mot 
varandra och fann att nämnden beslutat enligt förvaltningens 
förslag.

Särskilt uttalande
Ordföranden Benjamin Dousa m.fl. (M), ledamoten Cecilia Ekman 
(L), ledamoten Martin Michel (MP), ledamoten Pegah 
Afsharian (C) anmälde ett särskilt uttalande enligt följande:

Vi håller med om att bristen på insekter som pollinerar våra frukter 
och bär håller på att bli ytterst allvarlig och brist på vissa livsmedel 
är redan nu ett faktum som leder till ökade kostnader och negativa 
miljökonsekvenser. Allt som kan bidra till fler tambin, vildbin, 
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humlor, blomflugor med flera pollinerade insekter är viktigt och 
bra. Det är positivt att förvaltningen i sitt svar skriver att de är 
beredda att ge markupplåtelse för biodlare som vill sätta upp några 
kupor på Järvafältet. Vi ser gärna att fler verksamheter runt 
bihållning främjas.

Reservation
Ledamoten Niklas Thorén m.fl. (V) reserverade sig mot nämndens 
beslut till förmån för eget förslag enligt följande:

Förslag till beslut

Att                nämnden uppdrar åt stadsdelsförvaltningen att 
annonsera ut och uppsöka godkända biodlare för att upprätta ett 
brukaravtal. Att i detta hitta lämpliga utställningsplatser för att ta 
hänsyn till befintliga biodlare och deras samhälle, samt göra en 
konsekvensanalys av att den nya biodlingen inte ska kunna orsaka 
ev. utbrott av bisjukdomar

Att                Brukaravtalet även ska ske i samråd med exempelvis 
jobbtorg för att få in lokala arbetssökande.

Vi tackar förvaltningen för svaret, men vi anser att finns det vilja så 
finns det åtgärd.

Vi hör förvaltningens motivering till att inte skapa bi-odlingar på 
Järvafältet då förvaltningen motiverar sitt ställningstagande med att 
förvaltningen inte kan driva projekt som konkurrerar med annan 
kommersiell verksamhet. Eftersom vi i Vänsterpartiet ser 
möjligheter istället för hinder, har vi här olika förslag på hur bi-
odling fortfarande skulle kunna bedrivas. Tillexempel skulle denna 
bi-odling kunna förse förvaltningens egna verksamheter så som 
förskola och äldreomsorg med närproducerad honung utan 
vinstintresse.

Världens bestånd av honungsbin har minskat sedan 1950. Särskilt 
sedan mitten av 1980-talet har så många bin dött att forskarna är 
rejält oroade för att honungsbina kan dö ut. Enligt beräkningar 
pollinerar honungsbin 70 av de omkring 100 växtarter som föder 
cirka 90 procent av jordens befolkning. Var tredje tugga vi äter är 
pollinerad av ett bi.

Förvaltningen skriver i sitt tjänsteuttalande att de i samråd med 
intresserad och godkänd biodlare kan hitta lämpliga 
uppställningsplatser för biodling och då upprätta ett brukaravtal. 
Det tycker vi i Vänsterpartiet låter som en klok idé.

Handlingar i ärendet
 RK 2019/619-2 Tjänsteutlåtande - Rädda bina
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 RK 2019/619-1 Bilaga - Rädda bina
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§ 21
Hur arbetar stadsdelsförvaltningen för att minska 
smittspridning av covid-19 i hemtjänsten och på 
äldreboenden? 
Svar på skrivelse från Veronica Stiernborg m.fl. (V)
RK 2020/244

Beslut 
Skrivelsen besvaras med förvaltningens tjänsteutlåtande.

Sammanfattning av ärendet 
Veronica Stiernborg m.fl. (V) önskar en redovisning av hur 
stadsdelsförvaltningen arbetat för att minska smittspridning av 
covid-19 i hemtjänst och på äldreboenden.

Alla medarbetare inom förvaltningens utförarenheter inom 
äldreomsorg har genomgått grundutbildning i basala hygienrutiner 
och följer vårdgivarguidens rekommendationer. Skyddsutrustning 
används vid risk för smitta eller andra skäl. Skyddsutrustning har 
hela tiden funnits för alla medarbetare i samtliga verksamheter. 
Sedan mitten av mars använder alla medarbetare inom 
förvaltningens äldreomsorg alltid visir vid arbete hos boende/kund, 
detta bedöms ha haft en god påverkan gällande att minska 
smittspridningen. Förvaltningens äldreomsorg har haft en relativt 
hög sjukfrånvaro under en tid och flera smittade äldre. Detta har nu 
övergått till att vara en låg sjukfrånvaro bland medarbetarna och 
ingen förekommande smittspridning bland boende i vård- och 
omsorgsboende samt servicehus de senaste veckorna. Hemtjänsten 
har utökats med ett förstärkningsteam som samordnas av Spånga-
Tensta stadsdelsförvaltning. Teamet sköter insatserna dygnet runt 
för de hemtjänstkunder som har konstaterad eller misstänkt covid-
19.

Förslag till beslut
Ordföranden Benjamin Dousa (M) föreslog att nämnden skulle 
besluta i enlighet med förvaltningens förslag.

Beslutsgång
Nämnden beslutade enligt förvaltningens förslag.
 
 

Handlingar i ärendet
 RK 2020/244-2 Tjänsteutlåtande - Hur arbetar 

stadsdelsförvaltningen för att minska smittspridning av 
covid-19 i hemtjänsten och på äldreboenden?
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 RK 2020/244-1 Bilaga Hur arbetar stadsdelsförvaltningen 
för att minska smittspridning av covid-19 i hemtjänsten och 
på äldreboenden
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§ 22
Ny gruppbostad för personer med funktionsnedsättning 
enligt lagen om stöd och service till vissa 
funktionshindrade (LSS) på Tönsberg 5 
Genomförandeärende
2019/000120

Beslut 
1. Stadsdelsnämnden godkänner förslaget om nybyggnation av 

en gruppbostad enligt LSS för sex lägenheter i Husby.
2. Stadsdelsnämnden ansöker hos kommunstyrelsens 

ekonomiutskott om startbidrag om 0,6 mnkr.
3. Stadsdelsnämnden ger förvaltningen i uppdrag att beställa 

den nya gruppbostaden i Husby av Micasa Fastigheter AB 
för att senare teckna hyreskontrakt.

4. Omedelbar justering.

Sammanfattning av ärendet 
Rinkeby- Kista stadsdelsområde kommer att växa kraftigt de 
kommande åren. Stadsdelsförvaltningen har behov av nya 
gruppbostäder som en utökning på grund av detta, men även som 
ersättning för bostäder som inte uppfyller gällande bostadsnorm. I 
detta ärende behandlas behovet av att ersätta en gruppbostad i 
Akalla som är i dåligt skick och har uppnått sin tekniska livslängd. 
Förvaltningen har påbörjat planeringen av en ny gruppbostad om 
sex lägenheter i Husby och avser att fortsätta planeringen 
tillsammans med Micasa Fastigheter. Inflyttning beräknas till fjärde 
kvartalet 2021.
I detta genomförandeärende ansöker stadsdelsnämnden hos 
kommunstyrelsens ekonomiutskott om startbidrag om 0,6 mnkr.

Förslag till beslut
Ordföranden Benjamin Dousa (M) föreslog att nämnden skulle 
besluta i enlighet med förvaltningens förslag.

Beslutsgång
Nämnden beslutade enligt förvaltningens förslag.
 
 

Handlingar i ärendet
 RK 2019/120-6 Tjänsteutlåtande - Ny gruppbostad för 

personer med funktionsnedsättning enligt lagen om stöd och 
service till vissa funktionshindrade (LSS) på Tönsberg

 RK 2019/120-6.3 Bilaga 2 - Hyresoffert
 RK 2019/120-6.1 Bilaga 3 - Hyrestillägg
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 RK 2019/120-6.2 Bilaga 4 - Situationsplan
 RK 2019/120-6.4 Bilaga 1 - Planritning
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§ 23
Uppsägning av idéburet offentligt partnerskap (IOP) med 
Fryshuset 
RK 2020/251

Beslut 
1. Nämnden säger upp överenskommelsen om idéburet 

offentligt partnerskap (IOP) med Fryshuset för avslut den 31 
december 2020.

2. Nämnden ger förvaltningen i uppdrag att under hösten 2020 
utreda möjligheterna till fortsatt samverkan med Fryshuset 
med avsikten att ungdomsverksamhet ska fortsätta utan 
avbrott i direkt anslutning vid årsskiftet.

Sammanfattning av ärendet 
I december 2016 beslutade nämnden om idéburet offentligt 
partnerskap (IOP) mellan förvaltningen och Fryshuset med 4,2 
mnkr per år för samarbete i det lokala utvecklingsarbetet. 
Överenskommelsen förlängs automatiskt till och med år 2022 om 
den inte sägs upp senast sex månader före 2020 års utgång, d.v.s. 
senast den 30 juni 2020.

En mängd aktiviteter har genomförts inom ramen för IOP, men 
utifrån Fryshusets verksamhetsberättelse är det svårt att bedöma 
vilka resultat och effekter verksamheten lett till. Samtidigt som 
Fryshusets verksamhet syftar till att möta flera av utmaningarna i 
stadsdelsområdet, har förvaltningen egna resurser. Utifrån behovet 
att prioritera kärnverksamheten, framtida demografiska och 
ekonomiska utmaningar så finns det enligt förvaltningens 
bedömning inte ekonomiska möjligheter att förlänga nuvarande 
överenskommelse med Fryshuset.

Förslag till beslut
Ordföranden Benjamin Dousa m.fl. (M), ledamoten Cecilia 
Ekman (L), ledamoten Martin Michel (MP) och ledamoten Pegah 
Afsharian (C) föreslog att nämnden delvis skulle bifalla 
förvaltningens förslag och lade därutöver fram ett eget förslag – se 
punkt 2 vid Beslut ovan.

Vice ordföranden Elvir Kazinic m.fl. (S) lämnade ett eget förslag 
till beslut och föreslog att nämnden skulle besluta i enlighet med 
förslaget - se Reservation 1 nedan.

Ledamoten Niklas Thorén m.fl. (V) föreslog att nämnden skulle 
besluta i enlighet med förvaltningens förslag.
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Ledamoten Janina Fond (SD) föreslog att nämnden skulle besluta i 
enlighet med förvaltningens förslag.

Beslutsgång
Ordföranden Benjamin Dousa (M) ställde de olika förslagen mot 
varandra och fann att nämnden hade beslutat enligt förslag från 
Moderaterna, Liberalerna, Miljöpartiet och Centerpartiet.

Särskilt uttalande
Ordföranden Benjamin Dousa m.fl. (M), ledamoten Cecilia Ekman 
(L), ledamoten Martin Michel (MP), ledamoten Pegah 
Afsharian (C) anmälde ett särskilt uttalande enligt följande:

Vi ser positivt på ett nära samarbete med civilsamhället i form av 
IOP eller upphandlad verksamhet. De fyller en viktig funktion i 
våra ungdomars liv. Ärendet som vi tar beslut om idag handlar 
enbart om detta ärende och inte om övriga IOP som stadsdelen 
ingår i.

Reservation 1
Vice ordföranden Elvir Kazinic m.fl. (S) reserverade sig mot 
nämndens beslut till förmån för eget förslag enligt följande:

Förslag till beslut

Stadsdelsnämnden föreslås

Att avslå förvaltningens förslag till beslut

I tjänsteutlåtandet framförs att bland de viktigaste utmaningarna 
som förvaltningen har är att öka den upplevda tryggheten i 
stadsdelsområdet, att öka tilliten till förvaltningen, att fler elever ska 
klara skolan med godkända betyg, att öka andelen unga som 
studerar eller arbetar, att skapa förutsättningar för en bättre hälsa 
och att minska nyrekryteringen till kriminalitet. Det IOP som nu 
finns mellan förvaltningen och Fryshuset syftar just till att bidra till 
detta.

Vi socialdemokrater anser att förslaget att i förtid säga upp 
partnerskapet med Fryshuset skulle bidra till att minska förtroendet 
för stadsdelsförvaltningen. De typer av verksamhet som ingår i IOP 
tar oftast relativt lång tid att kunna avläsas, varför vi anser att 
avtalet bör få bedrivas under den tidsperiod som ursprungligen 
avsetts.

Reservation 2
Ledamoten Niklas Thorén m.fl. (V) reserverade sig mot nämndens 
beslut till förmån för förvaltningens förslag.
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Reservation 3
Ledamoten Janina Fond (SD) reserverade sig mot nämndens beslut 
till förmån för förvaltningens förslag.
 
 
 

Handlingar i ärendet
 RK 2020/251-2 Tjänsteutlåtande - Uppsägning av idéburet 

offentligt partnerskap (IOP) med Fryshuset 
 RK 2020/251-1 Bilaga - Verksamhetsberättelse Fryshuset i 

Husby 2019
 RK 2020/251-3 Ändringsblad Uppsägning av idéburet 

offentligt partnerskap
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§ 24
Motion om extern granskning för att utreda effekterna av 
krav på generella effektiviseringar 
Svar på remiss från kommunstyrelsen
RK 2020/205

Beslut 
1. Remissen besvaras med förvaltningens tjänsteutlåtande.
2. Omedelbar justering.

Sammanfattning av ärendet 
Motionären beskriver hur begreppet generella effektiviseringar har 
använts inom staden de senaste tio åren. Motionären föreslår att 
kommunfullmäktige beslutar om en stadsövergripande extern 
utvärdering av hela processen i staden med generella 
effektiviseringar.

Stadsdelsnämnderna har god vana av att omfördela medel för att på 
mest effektiva sätt och med god kvalitet bedriva verksamheten. 
Enligt förvaltningens uppfattning kan det vara svårt att se vilken 
nytta staden skulle ha av en sådan utvärdering som motionären 
föreslår. Kraven på effektivisering av verksamheter har kommit 
utifrån olika utgångspunkter vid skilda tidpunkter. Frågan är om 
dessa krav är möjliga att jämföra.

Förslag till beslut
Ordföranden Benjamin Dousa (M) föreslog att nämnden skulle 
besluta i enlighet med förvaltningens förslag.

Ledamoten Niklas Thorén m.fl. (V) lämnade ett eget förslag till 
beslut och föreslog att nämnden skulle besluta i enlighet med 
förslaget - se Reservation nedan.

Beslutsgång
Ordföranden Benjamin Dousa (M) ställde de olika förslagen mot 
varandra och fann att nämnden beslutat enligt förvaltningens 
förslag.

Särskilt uttalande
Ordföranden Benjamin Dousa m.fl. (M), ledamoten Cecilia Ekman 
(L), ledamoten Martin Michel (MP), ledamoten Pegah 
Afsharian (C) anmälde ett särskilt uttalande enligt följande:

Vi föreslår att generella effektiviseringar bör ingå som en del i 
revisorernas granskning av stadens förvaltningar och bolag.
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Reservation
Niklas Thorén m.fl. (V) reserverade sig mot nämndens beslut till 
förmån för eget förslag enligt följande:

Förslag till beslut

Att                nämnden föreslår att tillstyrka motion om extern 
granskning för att utreda effekterna av krav på generella 
effektiviseringar

Att                därutöver anföra

Förvaltningen framhåller att generella effektiviseringar medför 
utmaningar för verksamheterna. Stadsdelsnämndernas verksamheter 
har till skillnad från facknämnder en budgettilldelning som utgår 
från det förväntade behovet och inte faktiska kostnader, varför en 
generell minskning av budgettilldelningen inom ett 
verksamhetsområde medför utmaningar. Vi menar att detta just 
visar på att användandet av detta budgetverktyg behöver ses över. 
Så som budgetprocessen ser ut nu så läggs generella 
effektiviseringar på över alla verksamheter för att uppnå en budget i 
balans utan att höja skatten. Detta istället för att utifrån nämndernas 
budgetunderlag se över vilka behov som finns och var besparingar, 
om sådana nödvändigtvis behövs göras, ska göras.

Bristen på offentligt redovisat faktaunderlag som visar att 
effektiviseringarna verkligen kan uppnås under budgetåret har med 
rätta lett till återkommande facklig kritik om risk för ökad stress och 
försämrad arbetsmiljö. Vänsterpartiet har, vilket framgår i 
tjänsteutlåtandet, ställt frågan om hur stadsdelsförvaltningen 
genomfört de besparingar som de generella effektiviseringarna 
innebär och vi är tacksamma för svaret vi fått. Men att detta inte 
framgår i den löpande uppföljningen av stadsdelsnämndernas och 
övriga nämnders verksamheter menar vi visar på behovet av att 
utvärdera och se över systemet bland annat för att få till en ökad 
transparens. 

Handlingar i ärendet
 RK 2020/205-2 Motion om extern granskning för att utreda 

effekterna av krav på generella effektiviseringar
 RK 2020/205-1.1 Bilaga - Motion om extern granskning för 

att utreda effekterna av krav på generella effektiviseringar 
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§ 25
Anmälan till Inspektionen för vård och omsorg (IVO) av ej 
verkställda beslut enligt SoL och LSS – kvartal 1, 2020 
RK 2020/242

Beslut 
Stadsdelsnämnden lägger anmälan till handlingarna.

Sammanfattning av ärendet 
Kommunerna har enligt socialtjänstlagen (SoL) och lag om stöd och 
service till vissa funktionshindrade (LSS) skyldighet att kvartalsvis 
rapportera gynnande beslut som inte har verkställts inom tre 
månader från beslutsdatum. Skyldigheten gäller även att rapportera 
avbrott i verkställigheten och återanmäla tidigare anmälda ärenden 
fram till dess att besluten är verkställda. Rapportering sker till 
Inspektionen för vård och omsorg (IVO). Rapportering sker även 
till äldrenämnden, socialnämnden och stadens revisorer. Detta 
ärende avser kvartal 1, 2020.

Förslag till beslut
Ordföranden Benjamin Dousa (M) föreslog att nämnden skulle 
besluta i enlighet med förvaltningens förslag.

Beslutsgång
Nämnden beslutade enligt förvaltningens förslag.
 
 

Handlingar i ärendet
 RK 2020/242-1 Tjänsteutlåtande - Anmälan till Inspektionen 

för vård och omsorg (IVO) av ej verkställda beslut enligt 
SoL och LSS - kvartal 1, 2020

 RK 2020/242-2 Bilaga 1 Kvartal 1-2020 Äldreomsorg.docx 
K

 RK 2020/242-3 Bilaga 2 Kvartal 1-2020 
Funktionsnedsättning.docx K

 RK 2020/242-4 Bilaga 3 Kvartal 1-2020 Individ- och 
familj.docx K
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§ 26
Inkomna skrivelser från nämndens ledamöter 
Inga skrivelser hade inkommit från nämndens ledamöter.
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§ 27
Postlista 

Beslut 
Anmälan läggs till handlingarna.

Ärendet
Anmälan av postlista från och med den 7 april 2020 till och med 
den 12 maj 2020.
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§ 28
Uppdragslista 

Beslut 
Anmälan läggs till handlingarna.

Ärendet
Stadsdelsnämndens uppdragslista till förvaltningen från den 28 
maj 2020.
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§ 29
Konferenser och utbildningar 
Inga inkomna inbjudningar fanns att anmäla.
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§ 30
Protokoll från pensionärsrådets sammanträde 
RK 2020/122

Beslut 
Anmälan läggs till handlingarna.

Ärendet
Anmälan av protokoll från pensionärsrådets sammanträde 
den 15 april 2020.

Handlingar i ärendet
 RK 2020/122-2 Pensionärsråd prototokoll 2020-04-15
 RK 2020/122-3 Bilaga pensionärsråd Rinkeby-Kista 15 april 

2020
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§ 31
Anmälan av delegationsbeslut 

Beslut 
Anmälan läggs till handlingarna.

Ärendet
Ärende och datum Beslut Delegat
Beslut att 
stadsdelsnämndens 
sammanträde hålls 
inom stängda dörrar
Dnr: RK 2020/285
2020-05-13

Sammanträdet ska hållas 
inom stängda dörrar.

Stadsdels-
nämndens 
ordförande

Gemensam 
upphandling av 
organisationskonsult
-
tjänster Dnr: RK 
2020/249
2020-02-22

Direktören har anlitat 
Serviceförvaltningen att 
genomföra en gemensam 
upphandling omfattande 
upphandlingskonsulttjänster
.

Stadsdels-
direktör

Gemensam 
upphandling av 
organisationskonsult
-
tjänster Dnr: RK 
2020/248
2020-04-24

Direktören har anlitat 
Serviceförvaltningen att 
genomföra en gemensam 
upphandling omfattande 
vitvaror.

Stadsdels-
direktör

Beslut om att ta del 
av allmänna 
handlingar
Dnr: RK 2020/234
2020-04-23

Avslag. Stadsdels-
direktör

Kontorsremiss om 
Byggetablering - 
Kista alléväg
Dnr: RK 2020/237
2020-04-30

Sökanden AB Frijo har sökt 
tillstånd för byggetablering 
för finplanering och 
asfaltering av del av Kista 
gårdsväg, Kista Alléväg 
och lokalgatan mot 
kvarteret Selfoss under 
perioden 23 mars till och 
med 31 december 2020. 
Rinkeby-Kista 
stadsdelsförvaltning har 
inget att erinra mot 
ansökan.

Avdelnings
-
chef
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Förteckning över 
ställföreträdande 
med befogenhet att 
beordra utbetalning 
av pengar
Dnr: RK 2020/209
2020-03-18

Fullmaktsgivare och 
firmatecknare på post och 
bank:
Jonas Hedenström 
Ekonomichef och Izabella 
Kuzio 
Redovisningsansvarig.
Ställföreträdande 
firmatecknare för 
utbetalning av egna medel 
via Girovision:
Ingrid Brännström TF, 
Avdelningschef,
Jonas Hedenström 
Ekonomichef och
Izabella Kuzio 
Redovisningsansvarig.

Stadsdels-
direktör
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§ 32
Inkomna rapporter, protokollsutdrag m.m. 

Beslut 
Anmälan läggs till handlingarna.

Ärendet
Skrivelser och rapporter med mera som är inkomna eller upprättade 
inom stadsdelsförvaltningen.
 

1. Beslut från socialnämnden –  Utvärdering av SIP-
samordnarsatsningen, barn och unga
2020-04-05
 

2. Beslut från socialnämnden – Avtalsuppföljning av 
socialtjänst och LSS-verksamhet
 

3. Beslut från socialnämnden – Implementering av stadens 
ANDT-politiska program
2018-2021 – en halvvägsrapport
2020-05-04
 

4. Beslut från socialnämnden – Inriktning av FoU-medel för 
lokala utvecklingsprojekt och studieresor år 2021 samt 
redovisning av forsknings- och lokala utvecklingsprojekt år 
2019
2020-05-04

 
5. Beslut från kommunfullmäktige - Årsredovisning 2019 med 

uppföljning av budget för Stockholms stad
2020-05-12

 
6. Beslut från kommunfullmäktige - Revisionsberättelser över 

de kommunala nämndernas verksamhet för år 2019 jämte 
granskningsrapporter avseende bolagen samt 
revisionsberättelse
2020-05-12

 
7. Beslut från kommunfullmäktige – Reglering av EBO 

asylsökande inom Stockholms stad
2020-05-12
Dnr: RK 2020/118

 
8. Beslut från kommunfullmäktige – Policy för Stockholms 

stads konton i sociala medier
2020-05-12
Dnr: RK 2019/153
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9. Stadsrevisionen - Revisionsberättelse för Rinkeby-Kista 
stadsdelsnämnd år 2019
2020-05-06
Dnr: RK 2020/281
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Paragrafbilaga 1

Frågor till stadsdelsförvaltningen

Frågor från socialdemokraterna
1. Enligt uppgifter i mars ska det anställas 100 nya personer i 
förvaltningen. Då undrar vi 

a) Är de på plats, hur många är anställda och vilka 
arbetsuppgifter har de?

b) Vilken typ av anställningsform har de fått? Fast anställning? 
Timanställning? Vikariat? Eller annat?

Svar på a:
Ca 70 personer har rekryterats pga. hög sjukfrånvaro under 
Coronapandemin till verksamheter inom äldreomsorgens vård- och 
omsorgsboende, servicehus och hemtjänst samt till gruppbostäder 
inom funktionsnedsättning. Arbetsuppgifter varierar beroende på 
vilken erfarenhet och utbildning personerna har. De som har 
erfarenhet/utbildning inom vården utför regelrätt vård- och 
omsorgsarbete. De som kommer från andra typer av arbeten har fått 
andra arbetsuppgifter såsom högläsning, köksarbete, bakning, 
handling, tvätt av arbetskläder, ordna aktiviteter, kontakt med 
anhöriga och avlastning i vård- och omsorgsarbete. Stadens centrala 
bemanningsenhet har rekryterat personal som tilldelats 
förvaltningarna i form av extratjänster. Totalt har 14 personer tagits 
emot av förvaltningen. För närvarande pågår rekrytering av 
nyutbildade undersköterskor.

Överanställningar planeras över hela sommaren till september 
månad. Förstärkning av personal har också skett genom att 
medarbetare från förskolan har arbetat inom äldreomsorgen och i 
samband med att daglig verksamhet har varit stängd sedan mitten av 
april har också medarbetare från denna verksamhet arbetat på 
gruppbostäder. Många deltidsanställda har fått heltidsanställningar 
och behovsanställda har fått längre tidsbegränsade anställningar. På 
så sätt har personalförstärkning skett med befintlig personal. I Kista 
vård- och omsorgsboende har antalet tomma platser ökat under de 
senaste månaderna. Personalbemanningen har inte minskat med 
anledning av detta utan personalen har inneburit en 
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förstärkning/ökad personaltäthet till de som bor på vård- och 
omsorgsboendet.

Svar på b:
De personer som anställts för att resultera i överanställning har 
främst fått tidsbegränsade anställningar.

2. Feriearbeten. Hur har urvalet skett om vilka som ska erbjudas 
arbete? Vilken har grunden varit för att inte komma ifråga 2020? 
Hur många av de sökande (1434) har av olika skäl – och i så fall 
vilka –inte erbjudits feriejobb i sommar? Har Stockholms stad sökt 
statliga medel för feriearbeten? Och i så fall har Rinkeby-Kista fått 
några extra medel? 

Svar:
Urvalet för vilka som ska erbjudas ett feriejobb sker som vanligt 
enligt anvisningarna för feriejobben. Efter avslutad ansökningstid 
gör arbetsmarknadsförvaltningen en lottning av alla inkomna 
ansökningar så att ansökningarna får ett lottnummer i rangordning 
till det antal ansökningar som finns. Vid tillsättning av feriejobben 
följs den lottade rangordningen med undantag for de prioriterade 
ungdomarna. Lottordningen tar hänsyn till om ungdomen 
sommarjobbat tidigare och ungdomar som inte sommarjobbat 
tidigare hamnar högst upp i lottordningen. Lottordningen och 
urvalskriterierna kan illustreras enligt följande: 
a) Prioriterade ungdomar
b) ungdomar som tidigare sökt men inte fått sommarjobb
c) ungdomar som söker sommarjobb för första gången
d) ungdomar som tidigare sommarjobbat                     

Ursprungligen var målgruppen för sommarjobben 2020 ungdomar 
som är födda 2004, 2002, 2003 och 2001. Om ungdomen prioriteras 
utifrån vissa skäl kan dock även ungdomar som är födda efter 1 juni 
2000 erbjudas sommarjobb, detta specificeras ytterligare i de 
bifogade anvisningarna. I och med den rådande situationen med 
covid-19 valde staden att tillfälligt ändra målgruppen för 
feriejobben. Detta innebar att målgruppen begränsades till 
ungdomar som är födda 2004, 2003 och efter 1 juni 2002 
(undantaget ungdomar som prioriterats). Om detta kan ni läsa i 
tillägget till anvisningarna som finns bifogade. Utöver att 
ungdomarna som kommer ifråga för feriejobb 2020 ska tillhöra 
dessa årskullar ska de även vara folkbokförda i kommunen eller 
familjehemsplacerade av Stockholms stad.
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Den främsta anledningen till varför sökande inte erbjudits ett jobb 
är att de inte tillhör målgruppen för årets sommarjobb, se tabell 
nedan. Inför sommaren har 939 ansökningar varit aktuella för 
handläggning av Rinkeby-Kista sdf. I dagsläget har 898 ungdomar 
erbjudits sommarjobb. Det är endast 41 ungdomar inom 
målgruppen som ännu inte har erbjudits ett sommarjobb. Då vi 
troligtvis snart kommer att få in fler platser finns anledning att tro 
att flera av dessa kommer att få ett jobberbjudande inom kort. 57 
ungdomar har tackat nej/inte svarat på sina erbjudanden och 
jobberbjudandet har då gått vidare till en annan sökande. 

Antal inkomna ansökningar Rinkeby-Kista 1433
Handläggs av annan förvaltning 47
Handläggs av Rinkeby-Kista 1386
- Ansökningar som ej tillhör målgrupp 447
- Ansökningar inom målgruppen (aktuella för 
handläggningen)

939

Troligtvis kommer de 939 ungdomarna som sökt sommarjobb att 
alla erbjudas jobb i sommar dock har för närvarande ca 50 tackat 
nej av olika anledningar.

Under höst – och jullovet kommer förvaltningen att utöka antalet 
platser så att målet om 1100 ungdomar erbjudits feriearbete uppnås.

3. Förskolan. Här har vi kunnat läsa i rapporterna att många barn 
stannat hemma. Hur arbetar förvaltningen för att ändra detta så att 
barnen kommer tillbaka till förskolan? Vi har också noterat att en 
del personal från förskolorna fått andra arbetsuppgifter under Cove-
19. Hur snabbt kan de återkomma till förskolorna så att det finns 
tillräckligt med personal för att ta hand om barnen? Vad görs för att 
kompensera för det pedagogiska tappet frånvarande barn råkat ut 
för och i synnerhet vad görs för språkträningen i synnerhet för de 
som ska vidare till förskoleklass? 

Svar:
Förskolan har haft kontakt med familjer som varit hemma på olika 
sätt genom att ringa upp familjerna och fråga hur barnen mår, 
skicka uppdateringar om vad som händer på förskolorna, spelat in 
filmer på ex. rörelselek som man kan göra hemma. För de familjer 
som har friska barn hemma men är oroliga att komma till förskolan 
har man erbjudit att komma och vara med på gården eller möta upp 
i en park ute, då smittspridning är mindre. Visat på att förskolan 
saknar barnen och att vi både väntar och längtar efter dem.
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Det har under hela perioden varit högt antal personal i förhållande 
till barn, så förskolorna har inte varit underbemannade. De förskolor 
som har haft personal som gått till hemtjänsten har haft tillräcklig 
bemanning för att mer än väl täcka personalbehovet på förskolan. 
Vi följer utvecklingen noga med antal barn och personal på våra 
förskolor. På så sätt kan vi snabbt se när vi behöver tillbaka vår 
personal och kan lägga en plan för återgång. 
För att barnen skall få pedagogisk undervisning behöver barnen 
komma till förskolan. Till skillnad från skolan är förskolan inte en 
obligatorisk verksamhet eller en verksamhet med uppställda mål för 
individen att klara inom sin förskoletid. Förskolorna fortsätter 
arbetet med läroplanens alla olika mål, där språket alltid är en stor 
prioriterad del utbildningen och undervisningen.

4. En ökad handläggning av ärenden sker nu per telefon. Har det 
uppstått språkproblem? Har tolkhjälp kunnat erbjudas? 

Svar:
Nej.

5. Vad innebär förslaget i ärende 17 att säga upp hyreskontraktet 
med SISAB från och med 29 maj? Lämnas lokalerna detta datum 
och att förvaltningen inte har tillgång till dem den 30 maj? 

Svar:
Förslaget är att säga upp den del av lokalen som enbart används till 
ungdomsverksamhet på kvällstid för 16-19 åringar i Ungdomens 
Hus. Uppsägningen görs till Sisab efter att nämnden tillstyrkt 
beslutet. Det är 12 månaders uppsägningstid. Förvaltningen 
kommer utifrån översynen och att bedömningen är att det inte är 
möjligt längre att vara kvar i dessa lokaler (på grund av otrygga 
lokaler med många ingångar som inte går att kontrollera och flera 
allvarliga händelser) söka nya lokaler under tiden. Mötesplatsen för 
12-15 år finns kvar i en byggnad intill Ungdomens hus.

6. Äldreomsorgen har under våren starkt påverkats av Covid-19 
som konstaterats vid flera äldreboenden. Hur många konstaterade 
fall har noterats och hur många av dessa äldre har avlidit? Av de 
avlidna hur många har bott på demensavdelningar?

Svar:
Förvaltningen kan inte lämna ut säkerställda uppgifter om hur 
många som smittats av
covid-19 på vård- och omsorgsboendet och hur många som har 
avlidit. Utifrån symtom som ev kunnat härledas som smitta har 
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omvårdnad skett i enligt med att man är smittad. Tester har inte 
alltid kunnat genomföras på de som uppvisat symtom men 
tillståndet har alltid betraktats som en smitta.  På boendet har det 
varit personer som konstaterats ha covid-19, det finns personer som 
har blivit friskförklarade och det finns personer som har avlidit. Det 
är en läkare som avgör dödsorsaken och även om personen har haft 
covid-19 och avlidit så kan dödsorsaken vara något annat. Det är 
socialstyrelsen som samlar in uppgifter om avlidna. 
Folkhälsomyndigheten rapporterar om smittade och avlidna 
dagligen. Bland de smittade har det även för förekommit personer 
med demensdiagnos. Alla smittade har vårdats enlig s k Kohort 
vård där det finns särskilda restriktioner kring hur man arbetar med 
smittade personer. Sammantaget har antalet smittade personer 
minskat. Idag är det endast en person på boendet som är smittad och 
har covid-19 och den personen har återinsjuknat.

7. När Folkhälsomyndigheten i mars gick ut med 
rekommendationen för de som tillhörde gruppen 70 + och/eller 
andra riskgrupper med anledning av Coronapandemin, följde flera 
ledamöter i Rinkeby-Kista stadsdelsnämnd uppmaningen och satte 
sig i frivillig karantän, vilket innebar att ledamöter tillhörande dessa 
grupper inte längre deltog vid stadsdelsnämndens möten. 
Maj månads nämndmöte blir det tredje mötet utan denna möjlighet. 
Då ovissheten om när restriktionerna kommer att minska eller 
upphöra är stor och sannolikheten att rekommendationerna kommer 
att bestå under en längre tid, är det angeläget att fortsättningsvis 
genomföra digitala möten. När kommer denna möjlighet att finnas? 
Hur ser planeringen för detta ut? Vilka möjligheter görs för att 
skapa möjligheter för medborgarna att digitalt ta del av 
stadsdelsnämndens möten? 

Svar:
När det gäller ledamöters möjlighet till distansdeltagande följer 
förvaltningen stadens rekommendation att ärenden av känslig 
karaktär (sekretessärenden) endast hanteras på fysiska möten utan 
möjlighet till digital medverkan. Då ledamöterna behöver delta 
fysiskt på den slutna delen av mötet har bedömningen gjorts att det 
inte ges möjlighet till distansdeltagande på den öppna delen.

När det gäller möjlighet för medborgarna att delta har förvaltningen 
identifierat flera tjänster som kan användas för att live-sända 
nämndsammanträdena i realtid över internet. Dessa tjänster innebär 
endast en envägskommunikation och kommentarer i dessa går inte 
att moderera utan att stänga av eller pausa sändningen. Det finns 
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tjänster som möjliggör interaktion men dessa kan heller inte 
modereras på annat vis än att sändningen pausas eller stängs av. 

Det är önskvärt med likvärda lösningar i hela staden och 
förvaltningen förordar en central utredning av frågan för att hitta 
den lösning som fungerar bäst avseende tillförlitlighet i tekniken, 
interaktionsmöjligheter, lagliga aspekter och säkerhet.
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